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Møteprotokoll

Fylkestinget

Dato: 15.03.2022 kl. 12:00
Møtet ble avsluttet kl. Møtet ble avsluttet kl. 1826
Sted: Fylkeshuset Skien, Torggata 18. Møterom Vemork 
Arkivsak: 21/07530

Til stede: Terje Riis-Johansen (Sp), Sven Tore Løkslid (Ap), Mette Kalve (Ap), 
Tone Elisabeth Berge Hansen (Ap), Arve Høiberg (Ap), Maja Foss Five 
(Ap), Liselotte Aune Lee (Ap), Birger Hovden (Ap), Rikke Oline Grava 
(Ap), Sigvald Oppebøen Hansen (Ap), Ole Henrik Augestad (Ap), Hilde 
Elgesem Andersen (Ap), Bjørn Rudborg (Ap), Karin Hagen (Ap), Steinar 
Gullvåg (Ap), Fabian Wahl Sandvold (Ap), Per Kristian Nilsen (Ap), Lise-
Marie Sommerstad (Sp), Jan Thorsen (Sp), Anne-Nora Oma Dahle (Sp), 
Beate Marie Dahl Eide (Sp), Knut Jarle Sørdalen (Sp), Jill Eirin Undem 
(Sp), Gunn Marit Helgesen (H), Rune Hogsnes (H), Karoline Aarvold 
(H), Jan Birger Løken (H), Veslemøy Wåle (H), Mari Pran (H), Edvard 
Mæland (H), Kathrine Sætre Evensen (H), Petter Berg (H), Lasse 
Berntzen (H), Johanne Wilhelmine Kirsebom (H), Jan Nikolai Boye (H), 
Kari Rasmussen (H), Frode G. Hestnes (Frp), Thorleif Fluer Vikre (Frp), 
Ellen Eriksen (Frp), Harald Kinck (Frp), Knut Anvik (Frp), Bjørn-Kristian 
Svendsrud (Frp), Harald Moskvil (Miljøpartiet De Grønne), Kjersti 
Eilertsen Myro (Miljøpartiet De Grønne), Marius Schulze (Miljøpartiet 
De Grønne), Anne Line Ruhs Nilsson (Miljøpartiet De Grønne), Ådne 
Naper (Sv), Kristian Sommerseth (Sv), Torunn Hovde Kaasa (Sv), Kåre 
Pettersen (V), Hans Edvard Askjer (KrF), Lina Bringsli (KrF), Maren Njøs 
Kurdøl (Rødt), Andre Heggheim (Rødt), Arne Helge Jakobsen (Folkets 
Parti)
Det var 61 representanter til stede ved møtestart og fylkesordfører 
erklærte organet for vedtaksfør.

Møtende 
varamedlemmer:

Eivind Yrjan Stamnes (Ap) for Elisabeth Holien (AP), Guro Nyhus Hagen 
(Ap) for Irene Bordier Haukedal (AP), Olav Nordheim (Sp) for Oda 
Marie Hokstad (SP), Odin Dybdahl Aarlid (Sp) for Per-Asbjørn Andvik 
(SP), Reidar Skoglund (H) for Liv Margit Karto (H), Torgeir Fossli (V) for 
Trine Jørgensen Dahll (V)
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Forfall: 

Andre: Fylkesdirektør Arve Semb Christophersen 

Merknader til 
innkallingen:

Fylkesordfører viste til innkalling av 08.02.2022, oppdaterte 
innkallinger datert 01.03.2022, 08.03.2022, 11.03.2022, 14.03.2022 og 
15.02.2022.
Det var ingen merknader til innkallingen og fylkesordfører erklærte 
møtet som lovlig satt. 

Godkjenning av 
sakslisten:

Fylkesordfører refererte sakslisten. I møtet er det satt opp behandling 
av sakene 5/22-17/22.
Fylkesordfører foreslo at sak 6/22 trekkes fra sakslista med referanse 
til vedtak i hovedutvalg for klima, areal og plan i møte 03.03.2022. 
Fylkestinget sluttet seg til forslaget fra fylkesordfører.

08.02.22. ble sakene 5/22 -11/22 sendt ut
01.03.22 ble sak 12/22 sendt ut
08.03.22 ble sakene 13/22, 14/22 og 15/22 og spørsmål fra 
representanten Fabian Wahl Sandvold (Ap) sendt ut 
11.03.22 ble sak 16/22 og spørsmål fra representanten Kjersti Myro 
(MDG) sendt ut
14.03.22 ble sak 17/22 og spørsmål fra hhv representanten Bjørn-
Kristian Svendsrud (FrP) og Knut Anvik (FrP) sendt ut
15.03.22 ble oppdatert møteinnkalling med ny innstilling fra 
fylkesutvalget (pkt 1 og 4-6) i sak 15/22 sendt ut. 

 
Innkomne spørsmål og svar. Fylkesordfører besvarte spørsmålene på 
slutten av møtet
Spørsmål fra følgende representanter: Fabian Wahl Sandvold (AP), 
Kjersti Myro (MDG), Bjørn-Kristian Svendsrud (FrP) og Knut Anvik (FrP)

Muntlige orienteringer:
 Verdensarv v/riksantikvar Hanne Geiran (seniorrådgiver Atle 

Omland er også til stede) 

 Til sak 15/22: Redegjørelse for opprettelse av prosjektet for 
forberedelse og gjennomføring av bygging av to nye 
fylkeskommuner v/fylkesdirektør Arve Semb Christophersen 
og direktør Øistein Brinck

Sakslisten ble godkjent uten merknader 
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Godkjenning av 
møteprotokoll:

Godkjenning av møteprotokoll fra møtet 15.02.2022. 
Representanten Kåre Pettersen (V) gjorde oppmerksom på en feil i 
votering i sak 1/22. Der må det rettes opp i pkt 2 B og 2C: Venstre 
stemte mot i begge punktene 
Administrasjonen sørger for å rette opp dette. 
Møteprotokollen ble godkjent uten ytterligere merknader.

Til å godkjenne publisering av dagens møteprotokoll (i tillegg til 
fylkesordfører) ble Maren Njøs Kurdøl og Lasse Berntzen.

Møteleder: Fylkesordfører Terje Riis-Johansen 
Protokollfører: Utvalgssekretær Marit Karlsen 

Innkomne spørsmål og svar – se siste side i protokollen
Spørsmål fra følgende representanter: Fabian Wahl Sandvold (AP) ( besvart i sak 17/22).  
Kjersti Myro (MDG), Bjørn-Kristian Svendsrud (FrP) og Knut Anvik (FrP)

Sakskart Side

Saker til behandling

5/22 22/06947-1 Val av delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022

6/22 21/27530-54 Planprogram for regional kystsoneplan for Vestfold og 
Telemark

7/22 21/37097-1 Valg av ny representant fra NHO til Yrkesopplæringsnemnda

8/22 22/05608-1 Organisering av undervisningstilbud på nett

9/22 20/40420-10 Orientering om arbeid med prosjekt «Jobbe smartere 
sammen»

10/22 22/06608-1 Bypakke Tønsberg-regionen - Valg av veistandard på ny 
fastlandsforbindelse

11/22 21/30263-7 Oppfølging av vedtak finansiering av Høgskolen for Yrkesfag 
AS

12/22 22/09335-1 Grønn industri og fornybar energi i Vestfold og Telemark

13/22 22/07878-2 Søknad om fritak fra verv - Oda Maria I. Hokstad (Sp)

14/22 22/06830-3 Innkalling til representantskapsmøte i Vestfold og Telemark 
revisjon IKS – 25.04.2022

15/22 22/13516-1 Plan for forberedelse og gjennomføring av bygging av to nye 
fylkeskommuner

16/22 20/41309-5 Avtale om kommunalt oppgavefellesskap Start i Grenland



4

17/22 22/14194-1 Flyktningsituasjonen - fylkeskommunens ansvar og 
forberedelser

Vestfold og Telemark fylkeskommune, 15.03.2022

Terje Riis-Johansen
fylkesordfører
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Saker til behandling

5/22 Val av delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Valg- og reglementsnemnda 08.03.2022 2/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 5/22

Innstilling frå fylkesdirektøren

……………………………………………………….. blir vald som delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022.

Valg- og reglementsnemnda har behandlet saken i møte 08.03.2022 sak 2/22

Møtebehandling
Representanten Torunn Hovde Kaasa (Sv) fremmet følgende forslag:

Ådne Naper (Sv) blir vald som delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022.

Votering
Forslag fremmet av Torunn Hovde Kaasa ble enstemmig vedtatt. 

Ny innstilling 
Ådne Naper (Sv) blir vald som delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Sven Tore Løkslid (AP) fremmet følgende forslag:
Tone Berge Hansen (AP) velges som delegat til årsmøte i kraftfylke i 2022

Votering
Forslaget fra Løkslid ble enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Tone Berge Hansen (AP) blir vald som delegat til årsmøtet i Kraftfylka 2022.
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6/22 Planprogram for regional kystsoneplan for Vestfold og Telemark

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Fylkeskommunalt eldreråd 16.02.2022 2/22
2 Fylkeskommunalt råd for personer med 
funksjonsnedsettelse

17.02.2022 2/22

3 Vestfold og Telemark ungdomsråd 17.02.2022 4/22
4 Hovedutvalg for klima, areal og plan 03.03.2022 8/22
5 Fylkestinget 15.03.2022 6/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Vestfold og Telemark fylkeskommune vedtar forslag til Planprogram for regional 
kystsoneplan for Vestfold og Telemark. 

2. Fylkesdirektøren gis fullmakt til å foreta justeringer i planprogrammet dersom det er 
behov for slike justeringer som følge av eventuelt Stortingsvedtak om deling av 
fylkeskommunen. 

Fylkeskommunalt eldreråd har behandlet saken i møte 16.02.2022 sak 2/22

Møtebehandling
Representanten Knut Anvik fremmet følgende forslag:

Saken tas til orientering. 

Votering
Fylkesdirektørens innstilling ble vedtatt med 10 stemmer mot 1 stemme (Knut Anvik) for Knut 
Anviks forslag som falt.

Uttalelse 
1. Vestfold og Telemark fylkeskommune vedtar forslag til Planprogram for regional 

kystsoneplan for Vestfold og Telemark. 
2. Fylkesdirektøren gis fullmakt til å foreta justeringer i planprogrammet dersom det er 

behov for slike justeringer som følge av eventuelt Stortingsvedtak om deling av 
fylkeskommunen.
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Fylkeskommunalt råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 
17.02.2022 sak 2/22

Møtebehandling
Leder Ingrid Venanger fremmet følgende forslag til uttalelse:

Rådet ønsker størst mulig tilgjengelighet og tilrettelegging for personer med nedsatt 
funksjonsevne slik at de på lik linje med andre kan delta aktivt i friluftsliv. 

Rådet fremmet følgende forslag til uttalelse: 

Rådet ønsker å ha med en brukerrepresentant i arbeidet med planprogram for regional 
kystsoneplan for Vestfold og Telemark. 

Votering
Begge forslagene ble enstemmig vedtatt. 

Uttalelse
Rådet ønsker størst mulig tilgjengelighet og tilrettelegging for personer med nedsatt 
funksjonsevne slik at de på lik linje med andre kan delta aktivt i friluftsliv. 

Rådet ønsker å ha med en brukerrepresentant i arbeidet med planprogram for regional 
kystsoneplan for Vestfold og Telemark.

Vestfold og Telemark ungdomsråd har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 4/22

Møtebehandling
Rådgiver Tom Omnes Lia orienterte.

Representanten Lina Elmawardy fremmet følgende forslag til vedtak:
Ungdomsrådet støtter fylkesdirektørens innstilling. 
I tillegg vil ungdomsrådet sikre ungdomsmedvirkning gjennom representasjon fra 
ungdomsrådene i de de berørte kommunene. Disse ungdommene skal sitte i en politisk 
referansegruppe med politiske ledere for areal og plansaker i kommunene. Politiske ledere fra 
HKAP bør også være med, og vi vil også inkludere representanter fra lærlingerådet. Videre vil 
ungdomsrådet at den politiske referansegruppa arrangerer 1-2 workshops med ungdommene fra 
de respektive kommunene og fylkeskommunal administrasjon.

Votering
Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Uttalelse 
Ungdomsrådet støtter fylkesdirektørens innstilling. 
I tillegg vil ungdomsrådet sikre ungdomsmedvirkning gjennom representasjon fra 
ungdomsrådene i de de berørte kommunene. Disse ungdommene skal sitte i en politisk 
referansegruppe med politiske ledere for areal og plansaker i kommunene. Politiske ledere fra 
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HKAP bør også være med, og vi vil også inkludere representanter fra lærlingerådet. Videre vil 
ungdomsrådet at den politiske referansegruppa arrangerer 1-2 workshops med ungdommene 
fra de respektive kommunene og fylkeskommunal administrasjon.

Hovedutvalg for klima, areal og plan har behandlet saken i møte 03.03.2022 sak 8/22

Møtebehandling

Leder Ådne Naper (SV) fremma følgende helhetlig endringsforslag på vegne av Ap, MDG, SP og 
SV:
Planprogrammet må gjenspeile fylkestingets vedtak om oppdeling, og hvilken konsekvens dette 
vil ha for arbeidet med regional kystsoneplan. Fylkesdirektøren bes komme tilbake til 
hovedutvalget med et revidert planprogram som tar høyde for at planprosessen skal munne ut i 
en regional kystsoneplan for Vestfold og en regional kystsoneplan for Telemark.

Representanten Mari Pran (H) fremma følgende forslag:
Vestfold og Telemark fylkeskommune vedtar forslag til Planprogram for regional kystsoneplan 
for Vestfold og Telemark, med følgende endringer i pkt. 1.2 Planprosessen:
a. Planprosessen gjennomføres samordnet som en felles prosess for Vestfold og Telemark fram 
til og med fase tre.
b. Fylkestinget ber om å få kunnskapsgrunnlaget tilbake etter fase tre for ny vurdering av om det 
er hensiktsmessig å videreføre arbeidet som parallelle prosesser for Vestfold og Telemark eller 
om det er mer hensiktsmessig med ulike løp.
Pkt. 2 strykes

Representanten Thorleif Fluer Vikre (FrP) fremma følgende primært forslag:
Fylkestinget har den 15.2.2022 vedtatt å søke om å dele fylket og Stortinget antas å vedta å 
opprette to nye fylkeskommuner.
Av denne grunn vil planarbeidet gjennomføres i tråd med planprogrammet, justert for innspill 
fra Vestfold kommunene gjennomføres som en fylkesdelplan for Vestfold. Telemark vil kunne 
lage en egen plan etter behandling av sak i fylkestinget i Telemark i 2024.

Representanten Thorleif Fluer Vikre (FrP) fremma følgende tillegg på vegne av H og FrP:
Planområdet for Kystsoneplanenene skal i hovedsak følge 100 metersbeltet langs sjøen. 
Utvidelse av planområdet bak 100 metersbeltet skal skje etter kommunenes ønske.

Representanten Thorleif Fluer Vikre (FrP) fremma følgende redaksjonelle endringer i tekst til 
planprogram:
C. Endring i Innledningen (kap.1) og i kap. 2 Hensikten med planarbeidet.
• Hensikten med kystsoneplanen er å utarbeide felles føringer for arealbruken i 100 
metersbeltet. de kystnære områdene, Både på land og i sjø og på tvers av kommunegrensene. 
Kystsoneplanen skal bidra til å tydeliggjøre og utdype Statlige planretningslinjer for differensiert 
forvaltning av strandsonen langs sjøen (2021).
D. Strykes: 8.1. Kystlandskapet
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Planprogram for regional kystsoneplan for Vestfold og Telemark Både 100-metersbeltet og 
landområdene bak er viktige deler i et helhetlig kystlandskap. Mye av det attraktive ved kysten 
finnes her: kulturmiljøer, bosettinger, byer og tettsteder, næring, hjordbrukets kulturlandskap, 
natur og geologiske forekomster, friluftsområder mm. Vi skal se på hvordan disse arealene 
bidrar til å øke attraktivitet i 100-metersbeltet og sikre tilgangen til 100-meters beltet fra disse 
arealene via kyststier, andre stier, grønnstruktur (grønne vegetasjonssoner), veier parkering mm. 
Sammenhengene og kvalitetene skal beskrives. Det skal gjøres rede for utviklingsmulighetene og 
forholdet mellom bruk og vern. Dette vil bli brukt som del av vurderingsgrunnlaget når endelig 
planområdet skal fastsettes. Hvilket kystavsnitt skal planen omfatte, hvorfor og hva vil det 
innebære? Dette skal vi gjøre:
 Analysere kystlandskapet
 Beskrive de regionale interessene som er i kystlandskapet
 Avgrense planområdet
 Utforme retningslinjer
Forvaltningssoner
Langs kysten er det ulike behov, muligheter samt ulike verne- og brukerinteresser. I 100- 
metersbeltet langs sjøen er det byggeforbud dersom ikke annet følger av kommuneplanen, mens 
det på arealene bakenfor kan tillates noe utvikling. I områder langs kysten der det skal skje vekst 
og utvikling som i byene og stedene er det naturlig at det er enklere å få til utvikling og det er 
behov for andre grep og virkemidler enn i områder der det er den urørte naturen som er det 
attraktive. I Regional plan for kystsonen i Vestfold fra 2014 er de geografiske områdene inndelt i 
ulike forvaltningssoner med tilhørende retningslinjer. Bamble kommune inndeler kysten i 
bebygde arealer, næringsarealer og åpne områder. Dette skal vi gjøre:
 Inndele kysten i ulike geografiske soner
 Utarbeide retningslinjer for de ulike geografiske sonene.
8.2. Natur, miljø og klima
Følgende tas ut:
Fylkeskommunen skal bli arealnøytral innen 2030, utarbeidelse av arealregnskap er viktig for å 
nå dette målet. Hensikten med arealregnskapet er å kartlegge naturverdiene i fylket, hva vi 
bygger ned og hva vi skal ta vare på, jf. fylkeskommunens Budsjett- og økonomiplan for 2022 – 
2025.

Votering
1. Primært forslag fra Fluer Vikre (FrP) falt med 1 stemme (FrP).
2. Forslaget fra Pran falt med 3 stemmer (H, KrF) mot 8 stemmer (SV, Ap, Sp, MDG, FrP).
3. Forslaget fra Naper ble vedtatt med 10 stemmer (SV, Ap, Sp, MDG, FrP, KrF, 1H) mot 1 

stemme (H).
4. Tilleggsforslaget fra Fluer Vikre (FrP) falt med 3 stemmer (FrP, H) mot 8 stemmer (SV, Ap, Sp, 

MDG, KrF).
5. Forslag til redaksjonelle endringer fra Fluer Vikre (FrP) ble ikke realitetsbehandlet.

Ny innstilling
Planprogrammet må gjenspeile fylkestingets vedtak om oppdeling, og hvilken konsekvens dette 
vil ha for arbeidet med regional kystsoneplan. Fylkesdirektøren bes komme tilbake til 
hovedutvalget med et revidert planprogram som tar høyde for at planprosessen skal munne ut i 
en regional kystsoneplan for Vestfold og en regional kystsoneplan for Telemark.
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Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Ved møtestart foreslo fylkesordfører at sak 6/22 trekkes fra sakslista med referanse til vedtak i 
hovedutvalg for klima, areal og plan i møte 03.03.2022. 
Fylkestinget sluttet seg til forslaget fra fylkesordfører.

Votering

Vedtak 
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7/22 Valg av ny representant fra NHO til Yrkesopplæringsnemnda

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Valg- og reglementsnemnda 08.03.2022 1/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 7/22

Innstilling fra fylkesordfører

1. Vivil Hunding Strømme innvilges fritak som representant i Yrkesopplæringsnemnda
2. Kristin Saga velges som ny representant, fra NHO, til Yrkesopplæringsnemnda etter Vivil 

Hunding Strømme.

Valg- og reglementsnemnda har behandlet saken i møte 08.03.2022 sak 1/22

Møtebehandling/Votering
Fylkesordførers innstilling ble enstemmig vedtatt.

Ny innstilling 
1. Vivil Hunding Strømme innvilges fritak som representant i Yrkesopplæringsnemnda
2. Kristin Saga velges som ny representant, fra NHO, til Yrkesopplæringsnemnda etter Vivil 

Hunding Strømme.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling

Votering
Innstillingen fra Valg- og reglementsnemnda pkt 1-2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
1. Vivil Hunding Strømme innvilges fritak som representant i Yrkesopplæringsnemnda
2. Kristin Saga velges som ny representant, fra NHO, til Yrkesopplæringsnemnda etter Vivil 

Hunding Strømme.
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8/22 Organisering av undervisningstilbud på nett

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Yrkesopplæringsnemnda 14.02.2022 3/22
2 Partssammensatt utvalg 16.02.2022 4/22
3 Vestfold og Telemark ungdomsråd 17.02.2022 7/22
4 Hovedutvalg for utdanning og kompetanse 02.03.2022 6/22
5 Fylkestinget 15.03.2022 8/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 
videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres.

2. Administrasjon av nettundervisningen organiseres som avdelinger på to eksisterende skoler, 
det opprettes ikke en ny og sjølstendig virksomhet. Tilbud til elever i ungdomsopplæringa 
administreres fra Horten videregående skole. Tilbud til deltakere i voksenopplæringa og 
unge som etter gjeldende opplæringslov får opplæring etter regelverket for voksne, 
administreres fra Notodden videregående skole.

3. Det opprettes ei felles koordineringsgruppe for nettundervisningen i fylket som omtalt i 
saken

4. Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående skole 
nettundervisning.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, får 
navnet 
Notodden videregående skole nettundervisning

Yrkesopplæringsnemnda har behandlet saken i møte 14.02.2022 sak 3/22

Møtebehandling/Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt.

Uttalelse
1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 

videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres.
2. Administrasjon av nettundervisningen organiseres som avdelinger på to eksisterende skoler, 

det opprettes ikke en ny og sjølstendig virksomhet. Tilbud til elever i ungdomsopplæringa 
administreres fra Horten videregående skole. Tilbud til deltakere i voksenopplæringa og 
unge som etter gjeldende opplæringslov får opplæring etter regelverket for voksne, 
administreres fra Notodden videregående skole.
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3. Det opprettes ei felles koordineringsgruppe for nettundervisningen i fylket som omtalt i 
saken

4. Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående skole 
nettundervisning.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, får 
navnet 
Notodden videregående skole nettundervisning

Partssammensatt utvalg har behandlet saken i møte 16.02.2022 sak 4/22

Møtebehandling
Det ble ikke fremmet forslag under behandling av saken

Votering
Fylkesdirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt

Uttalelse 
1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 

videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres.
2. Administrasjon av nettundervisningen organiseres som avdelinger på to eksisterende skoler, 

det opprettes ikke en ny og sjølstendig virksomhet. Tilbud til elever i ungdomsopplæringa 
administreres fra Horten videregående skole. Tilbud til deltakere i voksenopplæringa og 
unge som etter gjeldende opplæringslov får opplæring etter regelverket for voksne, 
administreres fra Notodden videregående skole.

3. Det opprettes ei felles koordineringsgruppe for nettundervisningen i fylket som omtalt i 
saken

4. Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående skole 
nettundervisning.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, får 
navnet 
Notodden videregående skole nettundervisning

Vestfold og Telemark ungdomsråd har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 7/22

Møtebehandling
Leder Constanse Borge fremmet følgende forslag til vedtak:
Ungdomsrådet støtter fylkesdirektørens innstilling.
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Vi synes det er veldig bra å videreutvikle undervisningstilbud på nett. Spesielt for elever på skoler 
med færre fagtilbud. Vi er også veldig glad for at det nå skal utarbeides et tilbud for elever med 
spesielt stort læringspotensial. 

Likevel savner vi ungdomsmedvirkning. Etter vår informasjon har vi fått vite at det ikke satt noen 
ungdommer eller elever i arbeidsgruppen. Vi vil sikre ungdomsmedvirkning og at elever blir 
inkludert videre i utformingen av undervisningstilbudet på nett. Vi vil også ha en klarere 
utredning i hvordan dette skal organiseres for elever med spesielle behov. 

Votering
Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Uttalelse
Ungdomsrådet støtter fylkesdirektørens innstilling.

Vi synes det er veldig bra å videreutvikle undervisningstilbud på nett. Spesielt for elever på skoler 
med færre fagtilbud. Vi er også veldig glad for at det nå skal utarbeides et tilbud for elever med 
spesielt stort læringspotensial. 

Likevel savner vi ungdomsmedvirkning. Etter vår informasjon har vi fått vite at det ikke satt noen 
ungdommer eller elever i arbeidsgruppen. Vi vil sikre ungdomsmedvirkning og at elever blir 
inkludert videre i utformingen av undervisningstilbudet på nett. Vi vil også ha en klarere 
utredning i hvordan dette skal organiseres for elever med spesielle behov.

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse har behandlet saken i møte 02.03.2022 sak 6/22

Møtebehandling

Representanten Karoline Aarvold (H) fremmet følgende tilleggsforslag til punkt 1 på vegne av H 
og Frp: 

1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 
videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres, samtidig 
som vi skal fortsette å gi elever i grunnskolen et tilbud på videregåendenivå i fylket.

Representanten Ola Buvik Skedsmo (Frp) fremmet følgende forslag til nytt punkt 5 på vegne av 
Frp og H:

Det igangsettes en planlegging av alternative måter å løse nettskolen når 
fylkeskommunen splittes, slik at ingen elever i nettundervisningen får et dårligere tilbud. 
Ungdomsrådet involveres i arbeidet, og det benyttes elever i eventuelle arbeidsgrupper.
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Representanten Jill Eirin Undem (Sp) fremmet følgende forslag til nytt punkt 4 på vegne av Sp, 
Ap og MDG:

Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående 
skole - NettskolenVestfold.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, 
får navnet Notodden videregående skole nettundervisning.

Votering
Fylkesdirektørens innstilling punkt 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
Fylkesdirektørens innstilling punkt 1 ble vedtatt med 8 (Ap: 4, Sp: 2, Sv: 1, MDG:1) mot 4 (H: 2, 
Frp: 2) stemmer for Karoline Aarvolds forslag som falt. 
Forslag fremmet av Jill Eirin Undem til nytt punkt 4 ble vedtatt med 11 (Sp: 2, Ap: 4, MDG: 1, H: 
2, Frp: 2) mot 1 (Sv) stemme for fylkesdirektørens innstilling punkt 4 som falt. 
Forslag til nytt punkt 5 fremmet av Ola Buvik Skedsmo ble vedtatt med 10 (Frp: 2, H: 2, Ap: 4, Sv: 
1, MDG: 1) mot 2 (Sp: 2) stemmer.

Ny innstilling 
1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 

videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres.
2. Administrasjon av nettundervisningen organiseres som avdelinger på to eksisterende skoler, 

det opprettes ikke en ny og sjølstendig virksomhet. Tilbud til elever i ungdomsopplæringa 
administreres fra Horten videregående skole. Tilbud til deltakere i voksenopplæringa og 
unge som etter gjeldende opplæringslov får opplæring etter regelverket for voksne, 
administreres fra Notodden videregående skole.

3. Det opprettes ei felles koordineringsgruppe for nettundervisningen i fylket som omtalt i 
saken

4. Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående skole - 
NettskolenVestfold.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, får 
navnet Notodden videregående skole nettundervisning.

5. Det igangsettes en planlegging av alternative måter å løse nettskolen når fylkeskommunen 
splittes, slik at ingen elever i nettundervisningen får et dårligere tilbud. Ungdomsrådet 
involveres i arbeidet, og det benyttes elever i eventuelle arbeidsgrupper.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Karoline Aarvold (H) fremmet følgende forslag på vegne av H, FrP, KrF, V og 
Folkets parti:
tillegg til punkt 1:
1.Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 
videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres, samtidig som vi 
skal gi elevene på grunnskolen i fylket et tilbud på videregåendenivå.
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Votering
Tillegg pkt 1 satt opp mot innstillingen fra hovedutvalg for utdanning:
Tillegg pkt 1 fikk 26 stemmer (14 H, 6 FrP, 2 KrF, 2 V, 1 MDG, 1 Folkets parti)
 og falt mot 35 stemmer (18 AP, 9 SP, 3 SV, 3 MDG, 2 Rødt) avgitt for innstilling fra hovedutvalg 
for utdanning og kompetanse 

Vedtak 

1. Ved utforming av undervisningstilbud på nett skal fylkeskommunens egne elever i 
videregående skole og deltakere i fylkeskommunal voksenopplæring prioriteres.

2. Administrasjon av nettundervisningen organiseres som avdelinger på to eksisterende skoler, 
det opprettes ikke en ny og sjølstendig virksomhet. Tilbud til elever i ungdomsopplæringa 
administreres fra Horten videregående skole. Tilbud til deltakere i voksenopplæringa og 
unge som etter gjeldende opplæringslov får opplæring etter regelverket for voksne, 
administreres fra Notodden videregående skole.

3. Det opprettes ei felles koordineringsgruppe for nettundervisningen i fylket som omtalt i 
saken

4. Avdelingen for tilbud til elever i ungdomsopplæringa får navnet Horten videregående skole - 
NettskolenVestfold.
Avdelingen for tilbud til voksne og unge som får opplæring etter regelverket for voksne, får 
navnet Notodden videregående skole nettundervisning.

5. Det igangsettes en planlegging av alternative måter å løse nettskolen når fylkeskommunen 
splittes, slik at ingen elever i nettundervisningen får et dårligere tilbud. Ungdomsrådet 
involveres i arbeidet, og det benyttes elever i eventuelle arbeidsgrupper
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9/22 Orientering om arbeid med prosjekt «Jobbe smartere sammen»

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Hovedutvalg for næring og reiseliv 01.03.2022 17/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 9/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

Saken med rapportering på arbeid som er utført i 2021 tas til orientering.

Hovedutvalg for næring og reiseliv har behandlet saken i møte 01.03.2022 sak 17/22

Møtebehandling/Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt.

Ny innstilling
Saken med rapportering på arbeid som er utført i 2021 tas til orientering.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling/votering
Innstillingen fra hovedutvalg for næring og reiseliv ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
Saken med rapportering på arbeid som er utført i 2021 tas til orientering
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10/22 Bypakke Tønsberg-regionen - Valg av veistandard på ny 
fastlandsforbindelse

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Hovedutvalg for samferdsel 02.03.2022 8/22
2 Hovedutvalg for klima, areal og plan 03.03.2022 9/22
3 Fylkesutvalget 09.03.2022 5/22
4 Fylkestinget 15.03.2022 10/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Ny fastlandsforbindelse nedskaleres og optimaliseres gjennom følgende tiltak:
a. Tunnel under Teieskogen reduseres fra fire til to felt.
b. Gang- og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen reduseres fra fem 

til tre meter. 
2. Tunnel under Hogsnesåsen opprettholdes. 
3. Fjordkryssingen bygges med fire felt. 
4. Fv. 300 Semslinna utvides ikke til fire felt mellom Korten og Jarlsberg. 
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner.
6. Bypakke Tønsberg-regionen skal jobbe kontinuerlig med optimalisering for 

kostnadseffektive og klimaeffektive tiltak i både bygge- og driftsfasen.

Hovedutvalg for samferdsel har behandlet saken i møte 02.03.2022 sak 8/22

Møtebehandling
Representanten Jan Thorsen (SP) fremmet følgende fellesforslag fra Ap, Sp, Rødt og MDG:
Nytt pkt:
All gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Representanten Knut Anvik (FrP) fremmet følgende tillegg til innstillingen fra fylkesdirektøren

A) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om at tunnel under Teieskogen opprettholdes som 4 felt. 
Gang og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen utgår med den konsekvens at 
prosjektet kan gjennomføres med et tunnelløp mindre. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om at 
FV. 300 Semslinna utvides med 4 felt mellom Korten og Jarlsberg.
B) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å spesifisere hva som ligger i 100 mill. reduksjon av 
kompenserende tiltak.
C) Fylkestinget ber også fylkesdirektøren om se på hvilke tiltak som ikke er til fordel for bilister 
sosm kan prioriteres vekk og anslå mulige innsparinger ved dette.
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D) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å vektlegge at Bypakke for Tønsbergregionen skal 
behovene for et effektivt transportsystem for kjøretøy være det primære.
E) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å tilrettelegge for en folkeavstemming om prosjektet, når 
endelig løsning er valgt og alle kostnader og konsekvenser er kjent, og før bompengesøknaden 
sendes til stortinget.

Representanten Kåre Pettersen (V) fremmet følgende forslag:
Endret ordlyd pkt. 5:
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner (2017 tall) 

Representanten Maren Njøs Kurdøl (Rødt) fremmet følgende fellesforslag på vegne av MDG og 
Rødt:
Endring i punkt 5.
Kompenserende tiltak opprettholdes med 200 mill

Representanten Maren Njøs Kurdøl (Rødt) fremmet følgende fellesforslag på vegne av MDG og 
Rødt:
nytt pkt 
Gange, sykkel og kollektivløsningene skal i sum utgjøre minst 15 % av totalkostnaden for 
bypakken.

Representanten Jan Thorsen (SP) endret forslag til pkt 7 fra posisjonen til «undertekst i 
vedtaket»: 
«All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.»

Protokolltilførsel fra Rødt og MDG:
Vi i MDG og Rødt har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette 
prosjektet etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi 
mener likevel at tiden dessverre har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for 
fastlandsforbindelsen må stoppes da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, 
natur- eller økonomi. I lys av siste delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke 
utslippene og bygge ned natur.  Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker 
meget sterkt at det haster.

Votering
Forslaget fra FrP fikk en stemme (FrP) og falt 

Endringsforslaget fra Pettersen – endring pkt 5 - ble enstemmig vedtatt

Forslaget fra Rødt og MDG – endring pkt 5 - fikk to stemmer (Rødt og MDG) og falt 
Forslaget fra Rødt og MDG - nytt pkt 7 - fikk to stemmer (Rødt og MDG) og falt

Forslaget til undertekst i vedtaket fra posisjonen ble enstemmig vedtatt
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Innstillingen med vedtatte endringer ble vedtatt med 11 stemmer (4 AP, 2 SP, 1 V, 1 FrP, 3 H) 
mot to stemmer (Rødt og MDG)

Uttalelse 
1. Ny fastlandsforbindelse nedskaleres og optimaliseres gjennom følgende tiltak:

a. Tunnel under Teieskogen reduseres fra fire til to felt.
b. Gang- og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen reduseres fra fem 

til tre meter. 
2. Tunnel under Hogsnesåsen opprettholdes. 
3. Fjordkryssingen bygges med fire felt. 
4. Fv. 300 Semslinna utvides ikke til fire felt mellom Korten og Jarlsberg. 
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner (2017 tall).
6. Bypakke Tønsberg-regionen skal jobbe kontinuerlig med optimalisering for 

kostnadseffektive og klimaeffektive tiltak i både bygge- og driftsfasen.

All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Protokolltilførsel fra Rødt og MDG:
Vi i MDG og Rødt har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette 
prosjektet etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi 
mener likevel at tiden dessverre har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for 
fastlandsforbindelsen må stoppes da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, 
natur- eller økonomi. I lys av siste delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke 
utslippene og bygge ned natur.  Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker 
meget sterkt at det haster.

Hovedutvalg for klima, areal og plan har behandlet saken i møte 03.03.2022 sak 9/22

Møtebehandling
Leder Ådne Naper (SV) fremma følgende forslag på vegne av Ap, MDG, SP og SV:
Nytt pkt. 7:
All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Representanten Harald Moskvil (MDG) fremma følgende endringsforslag til pkt. 5: 
Kompenserende tiltak opprettholdes med 200 mill.

Representanten Harald Moskvil (MDG) fremma følgende forslag:
Nytt punkt:
Gange, sykkel og kollektivløsningene skal i sum utgjøre minst 15 % av totalkostnaden for 
bypakken.
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Representanten Harald Moskvil (MDG) fremma følgende protokolltilførsel:
Vi i MDG har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette prosjektet 
etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi mener likevel 
at tiden dessverre har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for fastlandsforbindelsen må 
stoppes da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, natur- eller økonomi. I lys av 
siste delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke utslippene og bygge ned natur. 
Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker meget sterkt at det haster.

Votering
1. Innstilling fra fylkesdirektøren pkt. 1,2,3,4, og 6 ble enstemmig vedtatt.
2. Forslaget fra Naper ble enstemmig vedtatt.
3. Forslaget fra Moskvil pkt.5 ble satt opp mot fylkesdirektørens innstilling pkt.5.

Fylkesdirektørens innstilling ble vedtatt mot 1 stemme (MDG).
4. Forslag til nytt pkt. fra Moskvil falt med 1 stemme (MDG).

Uttalelse
1. Ny fastlandsforbindelse nedskaleres og optimaliseres gjennom følgende tiltak:

a. Tunnel under Teieskogen reduseres fra fire til to felt.
b. Gang- og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen reduseres fra fem 

til tre meter. 
2. Tunnel under Hogsnesåsen opprettholdes. 
3. Fjordkryssingen bygges med fire felt. 
4. Fv. 300 Semslinna utvides ikke til fire felt mellom Korten og Jarlsberg. 
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner.
6. Bypakke Tønsberg-regionen skal jobbe kontinuerlig med optimalisering for 

kostnadseffektive og klimaeffektive tiltak i både bygge- og driftsfasen.
7. All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 09.03.2022 sak 5/22

Møtebehandling
Representanten Harald Moskvil (MDG) fremmet følgende endringsforslag:
5. Kompenserende tiltak opprettholdes med 200 mill

Representanten Kåre Pettersen (V) fremmet følgende forslag:
Endret ordlyd pkt. 5:
5. …..med 100 mill. kroner (2017-tall) 
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Representanten Jan Thorsen (SP) fremmet følgende forslag på vegne av posisjonen:
Nytt pkt:
All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Representanten Frode G. Hestnes (FrP) fremmet følgende protokolltilførsel:
Frp stemmer imot tilleggspunkt fra SP fordi FrP mener dette bør løses i en overordnet sak og ikke 
i hver enkelt sak.

Representanten Harald Moskvil (MDG) fremmet følgende protokolltilførsel:
Vi i MDG har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette prosjektet 
etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi mener likevel 
at tiden dessverre har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for fastlandsforbindelsen må 
stoppes da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, natur- eller økonomi. I lys av 
siste delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke utslippene og bygge ned natur. 
Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker meget sterkt at det haster.

Votering
Forslag til nytt pkt 7 fremsatt av Thorsen ble vedtatt med 12 stemmer (5 AP, 2 SP, 1 SV, 1 KrF, 1 
V, 2 H) mot 3 stemmer (1 H, 1 FrP, 1 MDG) 

Forslaget fra Pettersen (endret ordlyd pkt 5) ble enstemmig vedtatt
Forslaget fra Moskvil fikk en stemme (MDG) og falt

Innstillingen fra fylkesdirektøren pkt 4 ble enstemmig vedtatt

Øvrige punkter i Innstillingen fra fylkesdirektøren ble vedtatt med 14 stemmer (2 SP, 5 AP, 1 SV, 
1 V, 1 KrF, 1 FrP, 3 H) mot en stemme (MDG)

Ny innstilling 

1. Ny fastlandsforbindelse nedskaleres og optimaliseres gjennom følgende tiltak:
a. Tunnel under Teieskogen reduseres fra fire til to felt.
b. Gang- og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen reduseres fra fem 

til tre meter. 
2. Tunnel under Hogsnesåsen opprettholdes. 
3. Fjordkryssingen bygges med fire felt. 
4. Fv. 300 Semslinna utvides ikke til fire felt mellom Korten og Jarlsberg. 
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner (2017-tall)
6. Bypakke Tønsberg-regionen skal jobbe kontinuerlig med optimalisering for 

kostnadseffektive og klimaeffektive tiltak i både bygge- og driftsfasen.
7. All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.
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Protokolltilførsler:
Frp stemmer imot tilleggspunkt fra SP fordi FrP mener dette bør løses i en overordnet sak og ikke 
i hver enkelt sak.

Vi i MDG har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette prosjektet 
etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi mener likevel 
at tiden dessverre har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for fastlandsforbindelsen må 
stoppes da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, natur- eller økonomi. I lys av 
siste delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke utslippene og bygge ned natur. 
Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker meget sterkt at det haster.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Harald Moskvil (MDG) fremmet følgende forslag
Kompenserende tiltak opprettholdes med 200 mill.

Representanten Harald Moskvil (MDG) fremmet følgende protokolltilførsel:
Vi i MDG har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette prosjektet 
etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi mener likevel 
at tiden har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for fastlandsforbindelsen må stoppes 
da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, natur- eller økonomi. I lys av siste 
delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke utslippene og bygge ned natur. 
Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker meget sterkt at det haster.

Representanten Knut Anvik (Frp) fremmet følgende forslag:
A) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om at tunnel under Teieskogen opprettholdes som 4 felt. 
Gang og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen utgår med den konsekvens at 
prosjektet kan gjennomføres med et tunnelløp mindre. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om at 
FV. 300 Semslinna utvides med 4 felt mellom Korten og Jarlsberg.
B) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å spesifisere hva som ligger i 100 mill. reduksjon av 
kompenserende tiltak.
C) Fylkestinget ber også fylkesdirektøren om se på hvilke tiltak som ikke er til fordel for bilister 
sosm kan prioriteres vekk og anslå mulige innsparinger ved dette.
D) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å vektlegge at Bypakke for Tønsbergregionen skal 
behovene for et effektivt transportsystem for kjøretøy være det primære.
E) Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å tilrettelegge for en folkeavstemming om prosjektet, når 
endelig løsning er valgt og alle kostnader og konsekvenser er kjent, og før bompengesøknaden 
sendes til stortinget.
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Representanten Maren Njøs Kurdøl (Rødt) fremmet følgende protokolltilførsel:
For Rødt er en målet om nullvekst i biltrafikk viktig både for å nå klimamålene og for nærmiljøet. 
Vi mener at dette forslaget legger til rette for økt biltrafikk samtidig som for lite midler 
tilgodesees avbøtende tiltak, gang, sykkel og kollektiv. Derfor er det ikke mulig for oss å stemme 
for helheten i dette forslaget.

Representanten Kristian Sommerseth (SV) fremmet følgende forslag:
Tilleggsforslag
Fylkestinget ber om en ny utredning av østalternativet.

Votering
Forslaget fremsatt av Anvik fikk 6 stemmer (6 Frp) og falt mot 55 stemmer (18 AP, 9 SP, 4 MDG, 3 
SV, 2 Rødt, 14 H, 2 KrF, 2 V, 1 FP) 
Forslaget fremsatt av Sommerseth fikk 9 stemmer (3 SV, 2 Rødt, 4 MDG) og falt mot 52 stemmer 
(18 AP, 9 SP, 14 H, 6 FrP, 2 KrF, 2 V, 1 FP)

Endringsforslag pkt 5 fra Moskvil satt opp mot innstillingen fra fylkesutvalget pkt 5
Endringsforslaget fikk 6 stemmer (4 MDG, 2 Rødt) og falt mot 55 stemmer (18 AP, 9 SP, 3 SV, 14 
H, 2 KrF, 2 V, 1 FP) avgitt for innstillingen 

Fylkesutvalgets innstilling pkt 4 ble enstemmig vedtatt 

Innstillingen fra fylkesutvalget pkt 1-3 og pkt 6-7 ble vedtatt med 55 stemmer (18 AP, 9 SP, 3 SV, 
14 H, 6 FrP, 2 V, 2 KrF, 1 FP) mot 6 stemmer (4 MDG, 2 Rødt) 

Vedtak 

1. Ny fastlandsforbindelse nedskaleres og optimaliseres gjennom følgende tiltak:
a. Tunnel under Teieskogen reduseres fra fire til to felt.
b. Gang- og sykkelveisystemet på brua og gjennom Rambergåsen reduseres fra fem 

til tre meter. 
2. Tunnel under Hogsnesåsen opprettholdes. 
3. Fjordkryssingen bygges med fire felt. 
4. Fv. 300 Semslinna utvides ikke til fire felt mellom Korten og Jarlsberg. 
5. Kompenserende tiltak reduseres med 100 mill. kroner (2017-tall)
6. Bypakke Tønsberg-regionen skal jobbe kontinuerlig med optimalisering for 

kostnadseffektive og klimaeffektive tiltak i både bygge- og driftsfasen.
7. All fylkeskommunal gjeld i prosjektet tilfaller Vestfold fylkeskommune etter 01. 01. 2024.

Protokolltilførsel:
Vi i MDG har stor forståelse for at mange har et sterkt ønske om å gjennomføre dette prosjektet 
etter mange omkamper og at det har blitt investert mye tid og ressurser i dette. Vi mener likevel 
at tiden har løpt fra prosjektet og at planleggingsarbeidet for fastlandsforbindelsen må stoppes 
da prosjektet er ikke forsvarlig verken for klima-, miljø-, natur- eller økonomi. I lys av siste 
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delrapport fra FNs klimapanel kan vi ikke fortsette å øke utslippene og bygge ned natur. 
Rapporten ber oss gjøre det motsatte og den understreker meget sterkt at det haster.

Protokolltilførsel:
For Rødt er en målet om nullvekst i biltrafikk viktig både for å nå klimamålene og for nærmiljøet. 
Vi mener at dette forslaget legger til rette for økt biltrafikk samtidig som for lite midler 
tilgodesees avbøtende tiltak, gang, sykkel og kollektiv. Derfor er det ikke mulig for oss å stemme 
for helheten i dette forslaget.
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Representanten Gunn Marit Helgesen (H) ble meddelt permisjon fra kl. 1456. fra og med sak 
11/22 var det 60 representanter til stede i møtet. 

11/22 Oppfølging av vedtak finansiering av Høgskolen for Yrkesfag AS

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Yrkesopplæringsnemnda 14.02.2022 1/22
2 Hovedutvalg for næring og reiseliv 01.03.2022 19/22
3 Hovedutvalg for utdanning og kompetanse 02.03.2022 4/22
4 Fylkesutvalget 09.03.2022 4/22
5 Fylkestinget 15.03.2022 11/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

Saken tas til orientering.

Yrkesopplæringsnemnda har behandlet saken i møte 14.02.2022 sak 1/22

Møtebehandling/Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt.

Uttalelse
Saken tas til orientering.

Hovedutvalg for næring og reiseliv har behandlet saken i møte 01.03.2022 sak 19/22

Møtebehandling/Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt.

Uttalelse
Saken tas til orientering.

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse har behandlet saken i møte 02.03.2022 sak 4/22

Møtebehandling/Votering
Fylkesdirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Uttalelse 
Saken tas til orientering. 
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Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 09.03.2022 sak 4/22

Møtebehandling/votering
Fylkesdirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt 

Ny innstilling 
Saken tas til orientering. 

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Lina Bringsli (KrF) ble erklært habil i saken etter at hun ba om at dette ble 
vurdert.

Votering
Innstillingen fra fylkesutvalget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
Saken tas til orientering.
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12/22 Grønn industri og fornybar energi i Vestfold og Telemark

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Fylkesutvalget 09.03.2022 6/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 12/22

Innstilling fra fylkesordfører

1. Fylkestinget vil redusere bruken av fossil energi, utvikle ny industri og følge opp vedtatte 
klimamål for Vestfold og Telemark. For å nå disse målene må følgende tiltak 
gjennomføres:

a. Produksjonen av fornybar energi i Vestfold og Telemark må økes
b. Fylkeskommunen tar et initiativ ovenfor fylkets kommuner for å kartlegge 

muligheter for økt produksjon. 
c. Nettkapasiteten til, fra og i fylket må bygges ut slik at tilstrekkelig kraft gjøres 

tilgjengelig. 
2. Fylkestinget mener et samarbeid mellom offentlige og private aktører er en forutsetning 

for å sikre en god fremtidig kraftbalanse. Fylkestinget vil derfor: 
a. Avholde regionale seminar om fremtidig kraftbalanse i 2022, som bidrag til 

energikommisjonens arbeid.
b. Utvide Ringvirkningsprosjektet for CCS til en bredere samhandlingsarena for 

grønn industri, hvor lokale myndigheter, industri og energibransje inviteres med.
3. Fylkestinget ber fylkesdirektøren intensivere arbeidet med å redusere fylkeskommunale 

klimautslipp.
4. Fylkestinget ber fylkesdirektøren fremme en sak hvor fordeler og ulemper ved at 

fylkeskommunen går inn på eiersiden i energiprosjekter utredes. Eksempler på slike 
prosjekter kan være knyttet til infrastruktur for biogass og solkraftanlegg.

Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 09.03.2022 sak 6/22

Møtebehandling/votering
Innstillingen fra fylkesordfører pkt 1 a-c, 2 a-b og pkt 3-4 ble enstemmig vedtatt.

Ny innstilling 
1. Fylkestinget vil redusere bruken av fossil energi, utvikle ny industri og følge opp vedtatte 

klimamål for Vestfold og Telemark. For å nå disse målene må følgende tiltak 
gjennomføres:

a. Produksjonen av fornybar energi i Vestfold og Telemark må økes
b. Fylkeskommunen tar et initiativ ovenfor fylkets kommuner for å kartlegge 

muligheter for økt produksjon. 



29

c. Nettkapasiteten til, fra og i fylket må bygges ut slik at tilstrekkelig kraft gjøres 
tilgjengelig. 

2. Fylkestinget mener et samarbeid mellom offentlige og private aktører er en forutsetning 
for å sikre en god fremtidig kraftbalanse. Fylkestinget vil derfor: 

a. Avholde regionale seminar om fremtidig kraftbalanse i 2022, som bidrag til 
energikommisjonens arbeid.

b. Utvide Ringvirkningsprosjektet for CCS til en bredere samhandlingsarena for 
grønn industri, hvor lokale myndigheter, industri og energibransje inviteres med.

3. Fylkestinget ber fylkesdirektøren intensivere arbeidet med å redusere fylkeskommunale 
klimautslipp.

4. Fylkestinget ber fylkesdirektøren fremme en sak hvor fordeler og ulemper ved at 
fylkeskommunen går inn på eiersiden i energiprosjekter utredes. Eksempler på slike 
prosjekter kan være knyttet til infrastruktur for biogass og solkraftanlegg.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Maren Njøs Kurdøl (Rødt) fremmet følgende fellesforslag på vegne av Rødt, 
MDG, AP, SP og SV:
Tillegg til pkt 1 a:
Produksjonen av fornybar energi i Vestfold og Telemark må økes. Det må ikke skje på bekostning 
av sårbar natur eller mot lokale ønsker.

Representanten Bjørn-Kristian Svendsrud (FrP) fremmet følgende forslag:
Saken realitetsbehandles ikke, og sendes til Hovedutvalget for klima, areal og plan for 
behandling.

Votering:
Fylkesordfører tok utsettelsesforslaget fra Svendsrud opp til votering:
Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
Saken realitetsbehandles ikke, og sendes til Hovedutvalget for klima, areal og plan for 
behandling.
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13/22 Søknad om fritak fra verv - Oda Maria I. Hokstad (Sp)

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Valg- og reglementsnemnda 08.03.2022 3/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 13/22

Innstilling fra fylkesordfører

1. Søknad om fritak fra Oda Maria I. Hokstad (Sp) innvilges.
2. Nytt fast medlem i fylkestinget følger kandidatkåringen ved fylkestingsvalget 2019
3. Til nytt varamedlem av fylkesutvalget velges………

Valg- og reglementsnemnda har behandlet saken i møte 08.03.2022 sak 3/22

Møtebehandling
Representanten Jan Thorsen (Sp) fremmet følgende forslag:

Pkt. 3. Til nytt varamedlem av fylkesutvalget velges Jill Eirin Undem.

Nytt pkt. 4. Til nytt medlem i HKAP velges Heidi Therese Herum.

Nytt pkt. 5. Til nytt medlem i Nasjonalparkstyret for Jomfruland nasjonalpark velges Heidi 
Therese Herum.

 
Votering
Fylkesordførers innstilling med forslag fremmet av Jan Thorsen ble enstemmig vedtatt. 

Ny innstilling 
1. Søknad om fritak fra Oda Maria I. Hokstad (Sp) innvilges.
2. Nytt fast medlem i fylkestinget følger kandidatkåringen ved fylkestingsvalget 2019
3. Til nytt varamedlem av fylkesutvalget velges Jill Eirin Undem 
4. Til nytt medlem i HKAP velges Heidi Therese Herum
5. Til nytt medlem i Nasjonalparkstyret for Jomfruland nasjonalpark velges Heidi Therese 

Herum

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling/votering
Innstillingen fra Valg- og reglementsnemnda pkt 1-5 ble enstemmig vedtatt
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Vedtak 
1. Søknad om fritak fra Oda Maria I. Hokstad (Sp) innvilges.
2. Nytt fast medlem i fylkestinget følger kandidatkåringen ved fylkestingsvalget 2019
3. Til nytt varamedlem av fylkesutvalget velges Jill Eirin Undem 
4. Til nytt medlem i HKAP velges Heidi Therese Herum
5. Til nytt medlem i Nasjonalparkstyret for Jomfruland nasjonalpark velges Heidi Therese 

Herum
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14/22 Innkalling til representantskapsmøte i Vestfold og Telemark revisjon 
IKS – 25.04.2022

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Fylkesutvalget 09.03.2022 8/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 14/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Innkalling til ordinært representantskapsmøte i Vestfold og Telemark revisjon IKS 
20.4.2020 tas til orientering. 

2. Fylkestinget slutter seg til de foreslåtte endringene i samarbeidsavtalen.

Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 09.03.2022 sak 8/22

Møtebehandling/votering
Innstillingen fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt 

Ny innstilling 
1. Innkalling til ordinært representantskapsmøte i Vestfold og Telemark revisjon IKS 

20.4.2020 tas til orientering. 
2. Fylkestinget slutter seg til de foreslåtte endringene i samarbeidsavtalen.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Edvard Mæland (H) ble erklært inhabil og fratrådte møtet. Under behandling av 
saken var det 59 representanter til stede i møtet. 

Votering
Innstillingen fra fylkesutvalget pkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt med 59 stemmer. 

Vedtak 
1. Innkalling til ordinært representantskapsmøte i Vestfold og Telemark revisjon IKS 

20.4.2020 tas til orientering. 
2. Fylkestinget slutter seg til de foreslåtte endringene i samarbeidsavtalen.
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Representanten Edvard Mæland (H) tiltrådte møtet igjen etter behandling av sak 14/22

15/22 Plan for forberedelse og gjennomføring av bygging av to nye 
fylkeskommuner

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Valg- og reglementsnemnda 14.03.2022 5/22
2 Partssammensatt utvalg 14.03.2022 8/22
3 Fylkesutvalget 15.03.2022 9/22
4 Fylkestinget 15.03.2022 15/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Informasjon om videre prosess i prosjektet “Vi bygger nye fylkeskommuner” tas til 
orientering.

2. Fylkestinget oppretter to hovedutvalg som får funksjonstid fram til 31.12.2023
a. Hovedutvalg Telemark
b. Hovedutvalg Vestfold

3. Hovedutvalg Telemark og Hovedutvalg Vestfold skal forelegges alle saker som berører 
etableringen av fylkeskommunene Telemark og Vestfold fram til opprettelsen og innstille 
til Fylkestinget i disse sakene. Delegert myndighet innarbeides i delegasjonsreglementet 
for Vestfold og Telemark fylkeskommune.

4. Administrasjonens arbeid med etableringen av nye Telemark fylkeskommune og Vestfold 
fylkeskommune organiseres som et prosjekt. Prosjektet forutsettes finansiert av staten.

5. Inntil finansiering av staten er avklart, kan fylkesdirektøren disponere en ramme på 80 
mill kroner i 2022 og 2023 til nødvendige tiltak i forbindelse med etablering av nye fylker. 
Bevilgningen finansieres med bruk av disposisjonsfondet. I årsbudsjettet 2022 bevilges 
20 mill kroner. Kostnadene føres på et eget driftsprosjekt og rapporteres særskilt i 
tertialrapportene. Budsjettrammen kan benyttes i alle sektorer og utviklingsenheter. 

6. Samarbeidsformer og aktuelle samarbeidsområder utredes og sak om dette legges fram 
høsten 2022.

Valg- og reglementsnemnda har behandlet saken i møte 14.03.2022 sak 5/22

Møtebehandling
Leder Sven Tore Løkslid (Ap) fremmet følgende tilleggsforslag til punkt 2a og 2b: 

a. Hovedutvalg Telemark: 22 medlemmer 
b. Hovedutvalg Vestfold: 22 medlemmer
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Leder Sven Tore Løkslid (Ap) fremmet følgende forslag til nytt punkt 2c:
 

    Medlemmene fordeles følgende:
 Telemark Vestfold
AP 6 6
H 5 5
SP 3 3
FRP 2 2
MDG 1 2
SV 1 1
V 1 1
KRF 1 1
Rødt 1 1
FNB 1 0
 22 22

Votering
Fylkesdirektørens innstilling punkt 1-3, med forslag fremmet av Sven Tore Løkslid, ble 
enstemmig vedtatt.

Ny innstilling 
1. Informasjon om videre prosess i prosjektet “Vi bygger nye fylkeskommuner” tas til 

orientering.
2. Fylkestinget oppretter to hovedutvalg som får funksjonstid fram til 31.12.2023

a. Hovedutvalg Telemark: 22 medlemmer
b. Hovedutvalg Vestfold: 22 medlemmer
c. Medlemmene fordeles følgende:

 Telemark Vestfold
AP 6 6
H 5 5
SP 3 3
FRP 2 2
MDG 1 2
SV 1 1
V 1 1
KRF 1 1
Rødt 1 1
FNB 1 0
 22 22

3. Hovedutvalg Telemark og Hovedutvalg Vestfold skal forelegges alle saker som berører 
etableringen av fylkeskommunene Telemark og Vestfold fram til opprettelsen og innstille 
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til Fylkestinget i disse sakene. Delegert myndighet innarbeides i delegasjonsreglementet 
for Vestfold og Telemark fylkeskommune.

Partssammensatt utvalg har behandlet saken i møte 14.03.2022 sak 8/22

Møtebehandling
Direktør Øistein Brinck innledet til saken.

Sven Tore Løkslid (Ap) fremmet forslag om nytt punkt 7.
PSU er tydelig på at god involvering av tillitsvalgte er avgjørande for gode prosesser i arbeidet 
med etablering av de to nye fylkeskommunene.
For å sikre dette ber PSU fylkesdirektøren se på muligheten for: 
a) Møte, tale og forslagsrett i hovedutvalga, 
b) to nye PSU som følger de nye fylkesgrensene, eller 
c) utvide dagens PSU for å sikre mer geografisk representasjon.

Votering
Fylkesdirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt
Forslaget fra Løkslid (AP) ble enstemmig vedtatt

Uttalelse 
1. Informasjon om videre prosess i prosjektet “Vi bygger nye fylkeskommuner” tas til 

orientering.
2. Fylkestinget oppretter to hovedutvalg som får funksjonstid fram til 31.12.2023

a. Hovedutvalg Telemark
b. Hovedutvalg Vestfold

3. Hovedutvalg Telemark og Hovedutvalg Vestfold skal forelegges alle saker som berører 
etableringen av fylkeskommunene Telemark og Vestfold fram til opprettelsen og innstille 
til Fylkestinget i disse sakene. Delegert myndighet innarbeides i delegasjonsreglementet 
for Vestfold og Telemark fylkeskommune.

4. Administrasjonens arbeid med etableringen av nye Telemark fylkeskommune og Vestfold 
fylkeskommune organiseres som et prosjekt. Prosjektet forutsettes finansiert av staten.

5. Inntil finansiering av staten er avklart, kan fylkesdirektøren disponere en ramme på 80 
mill kroner i 2022 og 2023 til nødvendige tiltak i forbindelse med etablering av nye fylker. 
Bevilgningen finansieres med bruk av disposisjonsfondet. I årsbudsjettet 2022 bevilges 
20 mill kroner. Kostnadene føres på et eget driftsprosjekt og rapporteres særskilt i 
tertialrapportene. Budsjettrammen kan benyttes i alle sektorer og utviklingsenheter. 

6. Samarbeidsformer og aktuelle samarbeidsområder utredes og sak om dette legges fram 
høsten 2022.

7. PSU er tydelig på at god involvering av tillitsvalgte er avgjørande for gode prosesser i 
arbeidet med etablering av de to nye fylkeskommunene.
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For å sikre dette ber PSU fylkesdirektøren se på muligheten for: 
a) Møte, tale og forslagsrett i hovedutvalga, 
b) to nye PSU som følger de nye fylkesgrensene, eller 
c) utvide dagens PSU for å sikre mer geografisk representasjon.

Fylkesutvalget har behandlet saken i møte 15.03.2022 sak 9/22

Møtebehandling
Det ble ikke fremmet forslag under behandling av saken

Votering
Fylkesdirektørens innstilling punkt 5 og 6 ble vedtatt mot 6 stemmer (Frp+H+V+Krf)
Fylkesdirektørens innstilling punkt 1 og 4 ble enstemmig vedtatt

Vedtak 
1. Informasjon om videre prosess i prosjektet “Vi bygger nye fylkeskommuner” tas til 

orientering.
4. Administrasjonens arbeid med etableringen av nye Telemark fylkeskommune og Vestfold 

fylkeskommune organiseres som et prosjekt. Prosjektet forutsettes finansiert av staten.
5. Inntil finansiering av staten er avklart, kan fylkesdirektøren disponere en ramme på 80 

mill kroner i 2022 og 2023 til nødvendige tiltak i forbindelse med etablering av nye fylker. 
Bevilgningen finansieres med bruk av disposisjonsfondet. I årsbudsjettet 2022 bevilges 
20 mill kroner. Kostnadene føres på et eget driftsprosjekt og rapporteres særskilt i 
tertialrapportene. Budsjettrammen kan benyttes i alle sektorer og utviklingsenheter. 

6. Samarbeidsformer og aktuelle samarbeidsområder utredes og sak om dette legges fram 
høsten 2022.

Fylkestingets behandling i møte 15.03.2022

Møtebehandling
Representanten Sven Tore Løkslid (AP) fremmet følgende fellesforslag
2: Fylkestinget oppretter to hovedutvalget som får funksjonstid fram til 31.12.2023.
A: Hovedutvalget Telemark: 22 medlemmer
B: Hovedutvalget Vestfold: 22 medlemmer
C: Medlemmene fordeles følgende:
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 Telemark Vestfold
AP 6 6
H 5 5
SP 3 3
FRP 2 2
MDG 1 2
SV 1 1
V 1 1
KRF 1 1
Rødt 1 1
FNB 1 0
 22 22

D: Det gjennomføres avtalevalg og følgende velges til medlemmer, leder og nestleder 
Hovedutvalg Telemark:

      

 Arbeiderpartiet  Vara:  

1 Tone Berge Hansen LEDER  1 Elisabeth Holien

2 Birger Hovden   2 Irene B Haukedal

3 Maja Foss Five   3 Guro Nyhus Hagen

4 Sigvald O Hansen   4 Torgeir Bakken

5 Karin Hagen   5 Hallgeir Ofte

6 Bjørn Rudborg   6 Mette Ofstad

    7 Tahar Haddad

    8 Roger Plassen

      

 Høyre  Vara:  

1 Gunn Marit Helgesen N. LEDER  1 Nikolai Boye

2 Karoline Aarvold   2 Kari Rasmussen

3 Edvard Mæland   3 Reidar Skoglund

4 Veslemøy Wåle   4 Daniel Larsen

5 Kathrine Sætre Evensen   5 Ole Einar Amlie

      

 Senterpartiet  Vara:  

1 Jan Thorsen   1 Anne-Nora Oma Dahle

2 Beate Marie Dahl Eide   2 Birgit Johanne Kovajord Olsnes

3 Knut Jarle Sørdalen   3 Bjørn Sverre Birkeland

      

 FRP  Vara:  
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1 Thorleif Fluer Vikre   1 Henriette Fluer Vikre

2 Harald Kinck   2 Magnus Vigdeil Halvorsen

    3 Stine Margrete Knutsdatter Stamland

    4 Knut Kjellberg

      

 MDG  Vara:  

1 Marius Schulze   1 Benedikte Nes

    2 Kjersti Myro

      

 SV  Vara:  

1 Torunn Hovde Kaasa   1 Ådne Naper

    2 Vilde Athena Berg-Nilsen

      

 Venstre  Vara:  

1 Torgeir Fossli   1 Line Markussen

    2 Geir Mjøen

      

 KRF  Vara:  

1 Hans Edvard Askjer   1 Anna Erika Myrvold

    2 Oddbjørn Nørstrud

      

 Rødt  Vara:  

1 Ana I. Lopez Taylor   1 Charlotte Therkelsen

    2 Ole Roger Dyrkorn

    3 Ottar Flatland

      

 FNB  Vara:  

1 Arne Helge Jakobsen   1 Mari Byberg Knudtsøn

      

E: Det gjennomføres avtalevalg og følgende velges til medlemmer, leder og nestleder 
Hovedutvalg Vestfold

      

 Arbeiderpartiet  Vara:  

1 Mette Kalve LEDER  1 Hilde Elgsem Andersen
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2 Arve Høiberg   2 Fabian W Sandvold

3 Liselotte Aune Lee   3 Eivind Yrjan Stamnes

4 Ole Henrik Augestad   4 Kari Asmyhr

5 Rikke Oline Grava   5 Pournima Patil

6 Steinar Gullvåg   6 Harald Olsen

    7 Janne Ekmann

    8 Tom Strømstad Olsen

      

  Høyre  Vara:  

1 Rune Hogsnes N.LEDER  1 Johanne Kirsebom

2 Jan Birger Løken   2 Herman Sannerholt

3 Mari Pran   3 Anita Miric

4 Liv Margit Karto   4 Per-Eivind Johansen

5 Lasse Berntzen   5 Erik Holmelin

      

 Senterpartiet  Vara:  

1 Jill Eirin Undem   1 Olav Nordheim

2 Per-Asbjørn Andvik   2 Anne Nordby Skarstad

3 Lise Marie Sommerstad   3 Hans Edvard Torp

      

 FRP  Vara:  

1 Ellen Eriksen   1 Frode G Hestnes

2 Knut Anvik   2 Bjørn-Kristian Svendsrud

    3 Ola Buvik Skedsmo

    4 Elise Andersen

      

 MDG  Vara:  

1 Harald Moskvil   1 Nina Brodahl

2 Anne Line Ruhs Nilsson   2 Patrick Gudmundsen

      

 SV  Vara:  

1 Kristian Sommerseth   1 Farshad Mohseni

    2 Charlotte Jahren Øverby

      

 Venstre  Vara:  

1 Kåre Pettersen   1 Karin Virik
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    2 Carl Otto Kielland

      

 KRF  Vara:  

1 Lina Bringsli   1 Muctarr Koroma

    2 Bror-Lennart Mentzoni

      

 Rødt  Vara:  

1 Maren Njøs Kurdøl   1 Andrè Heggheim

    2 Jørn Magdahl

    3 Kari Leifsdatter Granmo

      

F: Faste medlemmer i hovedutvalg/leder av hovedutvalg kan maksimalt godtgjøres for et 
hovedutvalg.

Votering
Innstilling fra Valg- og reglementsnemnda pkt 1 ble enstemmig vedtatt 
Justert forslag fra Løkslid pkt 2 a – e ble enstemmig vedtatt 
Forslaget fra Hestnes pkt 3 ble enstemmig vedtatt

Justert forslag 2 F fra Løkslid 2 F satt opp mot Hestnes forslag til godtgjørelsesreglement:
Forslaget 2 F ble vedtatt med 37 stemmer (18 AP, 9 SP, 4 MDG, 3 SV, 1 V, 2 Rødt) mot 22 
stemmer (5 FrP, 13 H, 1 FP, 1 V, 2 KrF) avgitt for Hestnes forslag

Fylkesutvalgets innstilling pkt 4 og 5 satt opp mot forslaget fra Hestnes pkt 4 og 5:
Innstillingen pkt 4 og 5 ble vedtatt med 36 stemmer (18 AP, 9 SP, 4 MDG, 3 SV, 2 Rødt) mot 23 
stemmer (13 H, 5 FrP, 1 FP, 2 KrF, 2 V) avgitt for forslaget fra Hestnes.

Fylkesutvalgets innstilling pkt 6 ble enstemmig vedtatt 

Forslaget fra Løkslid pkt 7 satt opp mot Hestnes forslag pkt 7:
Løkslids forslag pkt 7 ble vedtatt med 36 stemmer (18 AP, 9 SP, 3 SV, 4 MDG, 2 Rødt) mot 23 
stemmer (5 FrP, 1 FP, 13 H, 2 KrF, 2 V) avgitt for Hestnes forslag.

Vedtak 

1. Informasjon om videre prosess i prosjektet “Vi bygger nye fylkeskommuner” tas til 
orientering.  

2. Fylkestinget oppretter to hovedutvalget som får funksjonstid fram til 31.12.2023.
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A: Hovedutvalget Telemark: 22 medlemmer
B: Hovedutvalget Vestfold: 22 medlemmer
C: Medlemmene fordeles følgende:

 Telemark Vestfold
AP 6 6
H 5 5
SP 3 3
FRP 2 2
MDG 1 2
SV 1 1
V 1 1
KRF 1 1
Rødt 1 1
FNB 1 0
 22 22

D: Det gjennomføres avtalevalg og følgende velges til medlemmer, leder og nestleder 
Hovedutvalg Telemark 

      

 Arbeiderpartiet  Vara:  

1 Tone Berge Hansen LEDER  1 Elisabeth Holien

2 Birger Hovden   2 Irene B Haukedal

3 Maja Foss Five   3 Guro Nyhus Hagen

4 Sigvald O Hansen   4 Torgeir Bakken

5 Karin Hagen   5 Hallgeir Ofte

6 Bjørn Rudborg   6 Mette Ofstad

    7 Tahar Haddad

    8 Roger Plassen

      

 Høyre  Vara:  

1 Gunn Marit Helgesen N. LEDER  1 Nikolai Boye

2 Karoline Aarvold   2 Kari Rasmussen

3 Edvard Mæland   3 Reidar Skoglund

4 Veslemøy Wåle   4 Daniel Larsen

5 Kathrine Sætre Evensen   5 Ole Einar Amlie

      

 Senterpartiet  Vara:  

1 Jan Thorsen   1 Anne-Nora Oma Dahle

2 Beate Marie Dahl Eide   2 Birgit Johanne Kovajord Olsnes

3 Knut Jarle Sørdalen   3 Bjørn Sverre Birkeland
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 FRP  Vara:  

1 Thorleif Fluer Vikre   1 Henriette Fluer Vikre

2 Harald Kinck   2 Magnus Vigdeil Halvorsen

    3 Stine Margrete Knutsdatter 
Stamland

    4 Knut Kjellberg

      

 MDG  Vara:  

1 Marius Schulze   1 Benedikte Nes

    2 Kjersti Myro

      

 SV  Vara:  

1 Torunn Hovde Kaasa   1 Ådne Naper

    2 Vilde Athena Berg-Nilsen

      

 Venstre  Vara:  

1 Torgeir Fossli   1 Line Markussen

    2 Geir Mjøen

      

 KRF  Vara:  

1 Hans Edvard Askjer   1 Anna Erika Myrvold

    2 Oddbjørn Nørstrud

      

 Rødt  Vara:  

1 Ana I. Lopez Taylor   1 Charlotte Therkelsen

    2 Ole Roger Dyrkorn

    3 Ottar Flatland

      

 FNB  Vara:  

1 Arne Helge Jakobsen   1 Mari Byberg Knudtsøn
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E: Det gjennomføres avtalevalg og følgende velges til medlemmer, leder og nestleder 
Hovedutvalg Vestfold

      

 Arbeiderpartiet  Vara:  

1 Mette Kalve LEDER  1 Hilde Elgesem Andersen

2 Arve Høiberg   2 Fabian W Sandvold

3 Liselotte Aune Lee   3 Eivind Yrjan Stamnes

4 Ole Henrik Augestad   4 Kari Asmyhr

5 Rikke Oline Grava   5 Pournima Patil

6 Steinar Gullvåg   6 Harald Olsen

    7 Janne Ekmann

    8 Tom Strømstad Olsen

      

  Høyre  Vara:  

1 Rune Hogsnes N.LEDER  1 Johanne Kirsebom

2 Jan Birger Løken   2 Herman Sannerholt

3 Mari Pran   3 Anita Miric

4 Liv Margit Karto   4 Per-Eivind Johansen

5 Lasse Berntzen   5 Erik Holmelin

      

 Senterpartiet  Vara:  

1 Jill Eirin Undem   1 Olav Nordheim

2 Per-Asbjørn Andvik   2 Anne Nordby Skarstad

3 Lise-Marie Sommerstad   3 Hans Edvard Torp

      

 FRP  Vara:  

1 Ellen Eriksen   1 Frode G Hestnes

2 Knut Anvik   2 Bjørn-Kristian Svendsrud

    3 Ola Buvik Skedsmo

    4 Elise Andersen

      

 MDG  Vara:  

1 Harald Moskvil   1 Nina Brodahl

2 Anne Line Ruhs Nilsson   2 Patrick Gudmundsen
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 SV  Vara:  

1 Kristian Sommerseth   1 Farshad Mohseni

    2 Charlotte Jahren Øverby

      

 Venstre  Vara:  

1 Kåre Pettersen   1 Karin Virik

    2 Carl Otto Kielland

      

 KRF  Vara:  

1 Lina Bringsli   1 Muctarr Koroma

    2 Bror-Lennart Mentzoni

      

 Rødt  Vara:  

1 Maren Njøs Kurdøl   1 Andrè Heggheim

    2 Jørn Magdahl

    3 Kari Leifsdatter Granmo

      

 
2 F: Faste medlemmer i hovedutvalg /fylkesutvalg mottar ikke ytterligere godtgjøring for 
deltakelse i Hovedutvalg Telemark og Hovedutvalg Vestfold 

3. Hovedutvalg Telemark og Hovedutvalg Vestfold skal forelegges alle saker som berører 
etableringen av fylkeskommunene Telemark og Vestfold fram til opprettelsen og innstille 
til Fylkestinget i disse sakene. Delegert myndighet innarbeides i delegasjonsreglementet 
for Vestfold og Telemark fylkeskommune. Endringsforslagene forelegges fylkestinget for 
godkjenning.

4. Administrasjonens arbeid med etableringen av nye Telemark fylkeskommune og Vestfold 
fylkeskommune organiseres som et prosjekt. Prosjektet forutsettes finansiert av staten.

5. Inntil finansiering av staten er avklart, kan fylkesdirektøren disponere en ramme på 80 
mill kroner i 2022 og 2023 til nødvendige tiltak i forbindelse med etablering av nye fylker. 
Bevilgningen finansieres med bruk av disposisjonsfondet. I årsbudsjettet 2022 bevilges 
20 mill kroner. Kostnadene føres på et eget driftsprosjekt og rapporteres særskilt i 
tertialrapportene. Budsjettrammen kan benyttes i alle sektorer og utviklingsenheter. 

6. Samarbeidsformer og aktuelle samarbeidsområder utredes og sak om dette legges fram 
høsten 2022.

7. Fylkestinget er tydelig på at god involvering av tillitsvalgte er avgjørande for gode 
prosesser i arbeidet med etablering av de to nye fylkeskommunene.
For å sikre dette ber fylkestinget fylkesdirektøren se på muligheten for:
A) To nye PSU som følger de nye fylkesgrensene, eller
B) Utvide dagens PSU for å sikre mer geografisk representasjon.
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16/22 Avtale om kommunalt oppgavefellesskap Start i Grenland

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Hovedutvalg for næring og reiseliv 01.03.2022 18/22
2 Fylkestinget 15.03.2022 16/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Avtale om kommunalt oppgavefellesskap Start i Grenland godkjennes som vedlagt. 
2. Når avtalen er vedtatt hos alle parter, fremmes egen sak til Valg- og reglementsnemnda for 

oppnevning av fylkeskommunal representant til det avtalefestede representantskapet.

Hovedutvalg for næring og reiseliv har behandlet saken i møte 01.03.2022 sak 18/22

Møtebehandling/Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren ble enstemmig vedtatt.

Ny innstilling
1. Avtale om kommunalt oppgavefellesskap Start i Grenland godkjennes som vedlagt. 
2. Når avtalen er vedtatt hos alle parter, fremmes egen sak til Valg- og reglementsnemnda for 

oppnevning av fylkeskommunal representant til det avtalefestede representantskapet.

Møtebehandling/votering
Innstillingen fra hovedutvalg for næring og reiseliv ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
1. Avtale om kommunalt oppgavefellesskap Start i Grenland godkjennes som vedlagt. 
2. Når avtalen er vedtatt hos alle parter, fremmes egen sak til Valg- og reglementsnemnda for 

oppnevning av fylkeskommunal representant til det avtalefestede representantskapet.
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17/22 Flyktningsituasjonen - fylkeskommunens ansvar og forberedelser

Behandlet av Møtedato Saknr
1 Fylkestinget 15.03.2022 17/22

Innstilling fra fylkesdirektøren

1. Det opprettes en tilskuddsordning med målgruppen frivillige organisasjoner som jobber 
med flyktningkrisen

2. Ressursene til integreringsarbeidet styrkes slik at fylkeskommunen leverer på 
forpliktelsene som spesifisert i Integreringsloven § 4

3. Vestfold og Telemark fylkeskommune tar etter behov en økt koordineringsrolle mellom 
frivilligheten, organisasjoner, kommuner og mottak på et regionalt nivå

4. Budsjett 2022 for seksjon Kompetanseutvikling og integrering styrkes med kroner 5,0 mill. 
som finansieres ved bruk av Fylkestingets disposisjonsfond. 

Møtebehandling
Representanten Fabian Wahl Sandvold (AP) fremmet følgende forslag: 
Endring punkt 1…. som jobber med den akutte flyktningsituasjon i vår region

Representanten Fabian Wahl Sandvold (AP) fremmet følgende forslag: 
Nytt punkt 5. Fylkestinget bevilger 2 kr pr innbygger fordelt til de 6 humanitære organisasjonene 
som i NRK sendinga gikk «sammen for å Hjelpe». Finansieres fra fylkestingets disposisjonskonto.

Representanten Karoline Aarvold (H) fremmet følgende fellesforslag på vegne av H, FrP, V og 
Folkets Parti:
Nytt punkt:
5. fylkestinget ber fylkesdirektøren komme tilbake til relevant hovedutvalg hovedutvalget for 
utdanning og kompetanse i neste møterekke med en sak som viser hvordan vi kan styrke 
opplæringstilbudet for å møte flyktningesituasjonen.

Representanten Jan Birger Løken (H) fremmet følgende fellesforslag på vegne av H: 
Nytt pkt 1
Det bevilges et beløp på 5 millioner kroner til frivillige organisasjoner i Vestfold og Telemark

Justert forslag fra representanten Jan Birger Løken (H) på vegne av H:
Nytt pkt 1. fra Høyre.
Det bevilges et beløp på 5 millioner kroner til frivillige organisasjoner i Vestfold og Telemark som 
jobber med flyktninger. Beløpet dekkes inn fra disposisjonsfondet. Fylkesdirektøren gis fullmakt 
til fortløpende å imøtekomme søknader som avhjelper den akutte flyktningesituasjonen i vår 
region.
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Votering
Innstilling fra fylkesdirektøren og innkomne forslag ble enstemmig vedtatt.

Vedtak 
1. Det opprettes en tilskuddsordning med målgruppen frivillige organisasjoner som jobber 

med den akutte flyktningsituasjon i vår region.
2. Ressursene til integreringsarbeidet styrkes slik at fylkeskommunen leverer på 

forpliktelsene som spesifisert i Integreringsloven § 4
3. Vestfold og Telemark fylkeskommune tar etter behov en økt koordineringsrolle mellom 

frivilligheten, organisasjoner, kommuner og mottak på et regionalt nivå
4. Budsjett 2022 for seksjon Kompetanseutvikling og integrering styrkes med kroner 5,0 mill. 

som finansieres ved bruk av Fylkestingets disposisjonsfond. 
5. Fylkestinget bevilger 2 kr pr innbygger fordelt til de 6 humanitære organisasjonene som i 

NRK sendinga gikk «sammen for å Hjelpe». Finansieres fra fylkestingets 
disposisjonskonto.

6. Fylkestinget ber fylkesdirektøren komme tilbake til relevant hovedutvalg i neste 
møterekke med en sak som viser hvordan vi kan styrke opplæringstilbudet for å møte 
flyktningesituasjonen.

7. Det bevilges et beløp på 5 millioner kroner til frivillige organisasjoner i Vestfold og 
Telemark som jobber med flyktninger. Beløpet dekkes inn fra disposisjonsfondet. 
Fylkesdirektøren gis fullmakt til fortløpende å imøtekomme søknader som avhjelper den 
akutte flyktningesituasjonen i vår region.
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Representanten Vikre (FrP) og Mæland (H) ble meddelt permisjon etter behandling av sak 17/22. 
Det var med dette 57 representanter til stede i møtet.

Fylkestinget 15. mars 2022

Innkomne spørsmål fra representantene Fabian Wahl Sandvold (AP), Kjersti Myro (MDG),

Bjørn-Kristian Svendsrud (FrP) og Knut Anvik (FrP) med fylkesordførers svar.

Spørsmål fra representanten Fabian Wahl Sandvold (AP): 
Spørsmålet er besvart i sak 17/22 Flyktningsituasjonen - fylkeskommunens ansvar og 
forberedelser

Spørsmål: «Fylkeskommunen har fått ansvar for kapasitetsstyringen i bosettingen av 
flyktninger, og skal i samarbeid med kommunene, anbefale hvor mange flyktninger som skal 
bosettes i den enkelte kommune. 

Europa står midt oppe i en akutt og pågående flyktningsituasjon som følge av Russlands 
folkerettsstridige invasjon av Ukraina. Ifølge FN har 500.000 flyktet fra Ukraina per 28.02.22, 
og det forventes flere. Regjeringen har gjort det klart at Norge vil ta sin del av ansvaret i å ta 
imot flyktningene.

Flere kommuner rundt om i landet har signalisert i medier at de har kapasitet og ønske om å 
ta imot flyktninger.»

Spørsmål fra representanten Kjersti Myro (MDG) 
Vi lurer på hvorvidt Vestfold og Telemark fylkeskommune har deler av sin fondsforvaltning 
plassert i russiske selskaper. Dersom vi har dette, ønsker vi også en tilbakemelding på 
hvordan man tenker å håndtere dette i lys av den pågående krigen i Ukraina og 
verdenssamfunnets sanksjoner rettet mot russisk økonomi. 

Fylkesordførers svar:
Vestfold og Telemark fylkeskommune har ikke plasseringer i russiske selskaper eller annen 
eksponering mot Russland. 

Økonomireglementet har bestemmelser som slik fylkesdirektøren vurderer dette, legger 
begrensninger på plasseringer med eksponering mot Russland.
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 Spørsmål fra representanten Bjørn-Kristian Svendsrud (FrP)

Problemstillingen i dette spørsmålet ble først stilt til hovedutvalgsleder Mette Kalve, hvor 
hun henviste videre til fylkestinget. 

Vedtaket om å søke oppsplitting gjør at de politiske vedtak vi fatter og har fattet får 
betydning for to nye fylkeskommuner som ikke eksisterer enda. Det bør få betydning for 
hvilke vurderinger vi som folkevalgte foretar oss, særlig for vedtak som har direkte betydning 
for enkeltmennesker. 

Fremskrittspartiet og Høyre mener at vi nå bør sette vedtaket om å rekommunalisere private 
kaniner ved de videregående skolene på vent. Dette for å unngå at mennesker mister 
levebrødet sitt, midt i en usikker tid. Vedtaket som i sin tid ble fattet av fylkestinget får stor 
betydning for de som driver kantinene. Det vil også forplikte de to nye fylkeskommunene 
økonomisk i fremtiden. Vi mener de som driver private kantiner burde få muligheten til å 
fortsette driften frem til de nye fylkeskommunene er etablert. Etter valget i 2023 og nye 
fylkeskommuner er på plass fra 1.1.2024, kan nye folkevalgte representanter ta stilling til 
problemstillingen på nytt. 

Derfor har jeg følgende spørsmål til fylkesordfører: Vil fylkesordfører ta initiativ til å få en sak 
om å utsette og/eller stoppe prosessen med å rekommunalisere private kantiner ved de 
videregående skolene? 

Fylkesordførers svar:
Kort svar: svaret er nei (besvart muntlig av fylkesordfører)
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Spørsmål fra representanten Knut Anvik (FrP)

Kostnader ute av kontroll!

Den nærmest ukontrollerte prisøkningen på diesel, strøm og metaller skaper frykt for 
permitteringer og konkurser i mange bransjer; Det er bransjer hvor Vestfold og 
Telemark fylkeskommune har inngått kontrakter med, om leveranser og tjenester 
med, flere av disse kontrakter som er inngått, er inngått under et helt annet 
kostnadsnivå enn det en ser i dag.

– Det politiske Norge bør forstå alvoret i denne situasjonen. Vi registrer nå 
alarmerende rapporter fra alle deler av landet om hvordan denne eksplosive 
prisøkningen særlig på diesel, men også på strøm og metaller, dette skaper uro, 
permitteringsfrykt og i verste fall fare for konkurser, og tap av arbeidsplasser.

– Prisene på anleggsdiesel og diesel til næringsformål må nedjusteres umiddelbart. 
Etter det vi erfarer så har Norge har råd til dette. Landet øker eksportinntektene med 
seks-gangen grunnet den globale prisstigningen.

– Norge har stått sammen gjennom pandemien på en beundringsverdig måte. Denne 
situasjonen er annerledes, -men er meget alvorlig for bransjer som vi har nær 
kontakt med, og er helt avhengig av.

- Det må blir moralsk vanskelig for en fylkeskommune å sitte å se på at bransjer, -som 
vi har inngått kontrakter med, skal bære disse helt overaskende kostnadsøkningene 
på egne skuldre. Et spørsmål blir om vi som offentlig innkjøper må ta vår del av 
byrdefordelingen.

Spørsmålet til fylkesordfører: Med bakgrunn i denne kostnadseksplosjon som har 
oppstått, om han vil ta dette opp med regjeringen, og da finansminister, -og be om at 
det utarbeides krisepakker, primært direkte til næringen, eller som 
kompensasjonsordning via fylkeskommunen?

Fylkesordførers svar:
Konsekvens av lite forutsigbar markedsprisutvikling for både leverandør og byggherre

Nedenfor gis en kort beskrivelse av de ulike prisreguleringsmekanismene innenfor de 
aktuelle seksjonene i SMM.

På generell basis preges allerede pågående anbudsprosesser av den sterke underliggende 
prisøkningen i leverandørmarkedet for våre innkjøpte tjenester. Dette har til eksempel blitt 
utrykt fra asfaltbransjen som nettopp påpeker at den kraftige øningen av oljeprisen og 
elektrisitet gjør årets pågående anbudskonkurranser utfordrende. På linje med øvrige 
veieiere (SVV, fylkeskommuner) har vi valgt å ikke utsette eller endre årets 
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konkurransegrunnlag, men forventer at de enkelte leverandører vil reflektere sin prisrisiko i 
sine tilbud. Vi forventer derfor at vi som direkte konsekvens vil få færre løpemeter med 
asfalt for våre kostnadsrammer i inneværende sesong. 
Øvrige anbud vil derimot kunne utfordre de finansielle rammer som politisk har blitt tildelt 
tidligere.

Prisreguleringsmekanismene som beskrives nedenfor tilsier at det over tid er liten grunn til å 
anta at våre leverandører med langsiktige kontrakter løper stor egenrisiko for prisøkninger 
som inngår i de aktuelle indekser i kontraktsunderlaget. 
For korte kontrakter/mindre prosjekt øker forståelig risikoen for kortsiktige svingninger og 
den enkelte leverandør må reflektere sin egne risiko i større grad i sine tilbud.

Den største utfordringen/risikoen ligger totalt sett på byggherren/fylkeskommunen selv som 
ikke vil ha inndekning for en prisøkning av denne størrelsesorden innenfor en 
budsjettperiode uten tilførsel av ekstraordinære midler som eksempelvis ved covid 19. 
Alternativet med en reduksjon av tilbudet (kollektiv) eller reduksjon av bestillingsmengder i 
drift og vedlikehold vil kunne medføre langsiktige kostnadsøkninger eller reduksjon av 
fremtidige billettinntekter.

På allerede løpende kontrakter er det ulike reguleringsmekanismer.

 Utbyggingsprosjekter
o Kontraktene på Utbygging (prosjekter i dagen) reguleres av 

konsumprisindeksen fra Statistisk sentralbyrå. Dette reguleres kvartalsvis i 
våre kontrakter for hele kontraktsbeløpet.

o For prosjekter som har stor andel betong og stål, typisk prosjekt med 
brukonstruksjoner, tunnel og kulverter er det i tillegg egne indekser som er 
knyttet til stål og betong.
 Oppsummert vil nettoeffekten av kraftige økninger i prisbildet kunne 

variere kraftig avhengig av tidspunktet for prisendringen og hvordan 
dette påvirker leverandørens innkjøp. Prisreguleringsmekanismene gir 
en viss balanse i risiko mellom leverandør og byggherre.

 Drift og Vedlikehold (5 til 8 års kontrakter)
o Kontraktene reguleres gjennom Indeksen for Drift og vedlikeholdsarbeider 

oppgitt fra SSB hvert kvartal i all hovedsak.
o I de nye byggherrestyrte kontraktene så har vi en post på materialer (ca. 5% 

av kontraktssum) som vil være berørt av både leveranseutfordringer (tid) 
samt også umiddelbare prisjusteringer basert på dagens prisnivå. Så en noe 
mer balansert risiko mellom leverandør og byggherre.
 Kontraktene er ikke beregnet for å takle svært raske og hyppige 

prisendringer, men vil over de 4 årlige reguleringene jevne ut 
prisrisikoen for leverandøren. 

 Utfordringene for byggherren/Fylkeskommunen er at den årlige 
deflatorjusteringen i liten grad reflekter den faktiske prisutviklingen i 
markedet og vil kunne medføre betydelige merforbruk utover 
budsjettrammene om ikke produksjonen kan reduseres tilsvarende.
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 Kollektiv
Kollektivkontraktene (normalt 10 år) har i tillegg til indeksreguleringer også innebygd 
mekanismer for å håndtere ekstraordinære prisøkninger som vi ser i disse dager. 
Utfordringen for fylkeskommunen som ved de andre tjenesteområdene er at denne 
type uforutsette dramatiske prisøkninger ikke kan dekkes inn av inneværende 
budsjettrammer. Dette vil kreve ekstraordinære bevilgninger og/eller en reduksjon av 
produksjon/rutetilbudet innenfor budsjettperioden. Produksjon kan normalt 
reduseres innenfor en 3 måneds periode.

o Busskontraktene reguleres to ganger årlig, 01.01.XXXX og 01.07.XXX, med 
basis i følgende indekser:
 Lønn 55%
 KPI 33% 
 Drivstoff 12%

o De ulike grunnlagselementene måles slik:
 Endring i lønnskostnader måles som prosentvis endring i Statistisk 

sentralbyrås indeks for gjennomsnittlig månedslønn for heltidsansatte 
i samferdsel (tabell 1) 

 Konsumprisene representeres ved Statistisk sentralbyrås 
konsumprisindeks. 

 Endring i drivstoffkostnadene måles som prosentvis endring i Statistisk 
sentralbyrås tabell 03013 Konsumprisindeks, med kriterier varer og 
varegrupper, Autodiesel 2.
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